

Date: 07/06/2023

Reference: GC 04-2023

External Circular

التاريخ: 2023/06/07

الرقم المرجعي: GC 04-2023

تعميم خارجي

الموضوع: تحديث قوائم رموز التشخيصات والإجراءات الطبية ورموز الرعاية الصحية الشائعة لإصدار 2021
Subject – Upgrade of ICD-10-CM, CPT and HCPCS Code sets to version 2021

To: All parties of the health insurance system in the Emirate of Dubai (Healthcare Providers, Health Insurance Companies & Third-Party Administrators (TPAs) permitted by DHA to perform any activity related to health insurance in Dubai.

Dubai Health Authority extends its sincere thanks and appreciation to all its strategic partners in the field of health care and the health insurance system for their contribution and efforts in providing better health care to members of the community.

DHA would like to announce upgrade of all ICD-10-CM, CPT and HCPCS from 2018 code sets to 2021 code sets and your mandatory adherence is required as follows:

- 1- ICD-10-CM , CPT and HCPCS version 2021 instead of version 2018 to be used in eclaims submitted through eclaim link, the lists can be reached by clicking on the links below:

- [ICD-10-CM_2021](#)
- [CPT_2021](#)
- [HCPCS_2021](#)
- [Mapping Table for 2018 to 2021 CPT Code Set](#)

إلى : أطراف منظومة التأمين الصحي في إمارة دبي (مقدمي الخدمات الصحية وشركات التأمين الصحي وشركات إدارة المطالبات) المصرح لهم من قبل هيئة الصحة في دبي لمزاولة أي نشاط يتعلق بالضمان الصحي في إمارة دبي.

تتقدم هيئة الصحة في دبي بخالص الشكر والتقدير لجميع شركائها الاستراتيجيين في مجال الرعاية الصحية ومنظومة الضمان الصحي لمساهماتهم وجهودهم المبذولة ضمن المنظومة الصحية

تعلن هيئة الصحة في دبي عن تحديث "قوائم رموز التشخيصات والإجراءات الطبية ورموز الرعاية الصحية الشائعة" لإصدار (2021) بدلاً من إصدار (2018)، وعليه يرجى الالتزام بما يلي:

- 1- قوائم رموز التشخيصات والإجراءات الطبية ورموز الرعاية الصحية الشائعة" لإصدار (2021)، بشأن كافة المطالبات التأمينية الخاصة بالمستفيدين من الضمان الصحي التي تتم من خلال نظام المطالبات التأمينية eClaimLink، ويتم الحصول عليها من خلال الروابط التالية:

- [ICD-10-CM_2021](#)
- [CPT_2021](#)
- [HCPCS_2021](#)
- [Mapping Table for 2018 to 2021 CPT Code Set](#)

- 2- Applying ICD-10-CM , CPTs and HCPCs 2021 codes sets as of 01/07/2023 for all the insurance claims related to health insurance beneficiaries, and submitted through eclaimLink.
- 3- In addition to the ICD-10-CM, CPTs and HCPCs 2021 codes sets mentioned in the point number 1, attached Mapping Table for 2018 to 2021 Code Set, which can be reached by clicking on the link below:

- [Mapping Table for 2018 to 2021 CPT Code Set](#)

- 4- For resubmission and reconciliations with admission/encounter claim date before 1 July 2023, please continue to use 2018 codes, with compliance with the notice posted in eclaim link [Standards Notice 03 of 2019 \(SN 03/2019\)](#).

This circular is effective as of the date of its publication; all stakeholders must abide by this circular to avoid violations and legal accountability.

This circular is for the regulatory purposes to be adhered by the concerned parties, and is not intended as content for media publication, and in case of violation to this, immediate legal action will be taken.

For more information, kindly send an email to:

Email address: DHIC-DRGProject@dha.gov.ae

With Regards- DHA

2- تطبيق استخدام "قوائم رموز التشخيصات والإجراءات الطبية ورموز الرعاية الصحية الشائعة - إصدار (2021)، من تاريخ 2023/07/01، بشأن كافة المطالبات التأمينية الخاصة بالمستفيدين من الضمان الصحي التي تتم من خلال نظام المطالبات التأمينية eClaimLink.

3- بالإضافة إلى "قوائم رموز التشخيصات والإجراءات الطبية ورموز الرعاية الصحية الشائعة - إصدار (2021) المشار إليه في الفقرة رقم (1)، نرفق جدول مسح رموز الإجراءات الطبية من إصدار (2018) إلى إصدار (Mapping Table (2021) (for 2018 to 2021 CPT Code Set) للرجوع له كمرجع، ويتم الحصول عليه من خلال الرابط الآتي:

- [Mapping Table for 2018 to 2021 CPT Code Set](#)

4- بشأن إعادة تقديم المطالبات التأمينية وتسويتها المتعلقة بالخدمات الصحية التي تم تقديمها قبل تاريخ 1 يوليو 2023، يتم استخدام إصدار الترميز (2018) الحالي. مع مراعاة أن يتوافق مع الإشعار الذي تم الإعلان عنه في [Standards Notice 03 of 2019 \(SN 03/2019\)](#)

يُعمل بهذا التعميم ومرفقاته اعتباراً من تاريخ صدوره، وعلى جميع المهنيين الصحيين والمنشآت الصحية العاملة ضمن اختصاص وصلاحيات هيئة الصحة في دبي، الاطلاع والتقيد التام بما ورد فيه ومرفقاته من أحكام تفادياً لأية مساءلة قانونية.

هذا التعميم للإجراءات التنظيمية الواجب التقيد بها من قبل المعنيين، وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي، وفي حال تم مخالفة ذلك سيتم اتخاذ الإجراءات القانونية مباشرة.

لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل من خلال

البريد الإلكتروني: DHIC-DRGProject@dha.gov.ae

مع تحيات - هيئة الصحة في دبي